
 
 

 
 
 
 
 

  

Dagsorden/referat 

Fællesbestyrelsen ved Ebberup Skole, børnehave og vuggestue 

Tid:  Mandag den 22/04 - 2024 kl. 18.30 – 21.00 
Sted: Personalerummet 
Afbud:  Sille Nordtorp.  
 
 

1. Elevrådet: (10 min.) 
   
 Referat: 
 

I elevrådet har de talt om gårdvagter. Nogle elever mener, at det er blevet bedre, andre at 
det er blevet værre. Der er forslag til, at der kan være faste steder markeret, hvor eleverne 
kan henvende sig for hjælp. Der er også blevet talt om affaldssystemet, herunder at 
spandene på gangene er for små.  Der blev også talt om et forslag til møblering (system 
med skinner og aftagelige bordplader) i gangen ved 6.-7. klasse – dette forslag er eleverne 
ikke så begejstret for, da de er bange for, at de vil blive ødelagt. De foreslår, at der 
renoveres i eksisterende grupperum. Der blev også talt om muligheden for at der bliver 
åbnet i gymnastiksalen i frikvarteret.  
Elevrådsrepræsentanterne efterspørger en micro-ovn og svar på, hvornår der kommer en 
infoskærm.  
Der var blandt de små elever stemning for legepatrulje.  
Bestyrelsen stillede opklarende spørgsmål. Karin besvarede.  

  
   
2. Økonomi - Første totalopfølgning (15 min.) 
  
 Referat: 

Karin gennemgik 1. totalopfølgning (29.02.24). Bestyrelsen stillede opklarende 
spørgsmål. Karin besvarede. 

 

3. Høringssvar - Læsegruppen (30 min.) 
  
 Referat: 

Freja orienterede om en tilbagemelding fra ungdomsskolen, som er positive over for 
bestyrelsens høringssvar, idet de deler samme bekymringer.  
 
Bestyrelsen hørte om Agnes ‘oplevelse med læsegruppen.  
 
Der blev udtrykt bekymring omkring, hvilken påvirkning det kan få på en almindelige 
undervisning (vikartimer) at få tilbuddet ud på de enkelte skoler. Ligeledes blev der 
udtrykt bekymring for, om tilbuddet kan risikere at blive for udvandet. Der blev udtrykt 
bekymring for, om det blot er en spareøvelse, hvorfor man må forvente, at der tilføres 
midler til udflytningen.  
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Karin opklarede baggrunden for forslaget om at udflytte: tanken er, at man tænker, at det 
er for få elever, der er heldige at komme i læsegruppen. Derfor skal midlerne bruges til at 
opkvalificere læsevejledere ude på skolerne til gavn for flere elever.  
Der udrykkes bekymring for, at det er alt for få midler, der bliver tale om, når summen 
skal deles mellem alle skolerne. Der udtrykkes bekymring for, at en specialistfunktion 
gøres til en generalistfunktion, og at lærerne får flere opgaver.  
Der gives også udtryk for, at det kan være gavnligt for de børn, der har 
læsevanskeligheder (ikke ordblinde), hvis tilbuddet spredes ud på skolerne.  
 
Karin opsummerede bestyrelsens input, hvoraf der formuleres et høringssvar.  

 

4. Høringssvar - Justering af det frie skolevalg (30 min.) 
  
 Referat: 

Der blev sagt, at det er vigtigt, at vi får formuleret noget omkring den manglende 
mulighed for at tilbyde børn i modtagerklasser plads, når der allerede er en tilknytning til 
en skole.  
Der blev sagt, at det er problematisk, hvis der ikke er frit skolevalg, af hensyn til 
forældresamarbejdet.  
Der blev sagt, at der er vigtigt, at man kan vælge den skole, hvor man har den bedste 
mavefornemmelse i forhold til at aflevere sit barn, - det skal passe til den enkelte familie.  
Det er vigtigt at understrege, at begrænsningen i elevtal på hhv. 24 og 26 er problematisk 
for en landsbyordning, hvor et barn i børnehuset kan risikere at blive afvist, hvis de ikke 
bor i distriktet. Ligeledes skal det stadig være muligt at vælge en anden institution end 
den, der ligger i sammenhæng med skolen.  
Der blev pointeret, at når det er et aktivt tilvalg, er det mere motiverende, og man er som 
forældre mere positiv indstillet over for skolen.  
Der er allerede nu forældre, der en bekymrede for, om deres barn i børnehaven kan starte 
på skolen til den tid.  
Karin opsummerede bestyrelsens pointer, og der udarbejdes et udkast til høringssvar 
deraf.  
 

 

5. Status - Valgmøde (5 min.) 
  
 Referat: 
 Status er, at der er interesse for valget. Der er flere, der stiller op.  
 Den nye bestyrelse konstituerer sig på en særskilt dato (ifh. til valgmødet) 
 

6. Bestyrelsens rolle og det gode samarbejde (25 min) 
  
 Referat: 
 Udgår til næste gang.  
 
 
7. Siden sidst (15 min) 
 
 Skole, børnehave og vuggestue 
 
 Referat: 
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 Skole:  

Dialogmøde på skoletilbud på torsdag. Bl. a. Kristina deltager fra bestyrelsen. Der 
afholdes dimission den 26/6. Vi havde pædagogisk dag den 11/4  i fokus var ”den legende 
tilgang til læring”.  

  
På baggrund af høringssvaret omkring omorganiseringen af 10. klasse tilbuddet, udbeder 
udvalget sig yderligere oplysninger. Bestyrelsen er varskoet derom.  
 
Børnehuset:  
Dialogmødet på dagtilbud: Freja og Yasmin fortalte om deres oplevelse med mødet.  Der 
afholdes samtaler til pædagogstillingen onsdag den 24/4.  
 
Der har været tilsynsmøde, hvor det pædagogiske læringsmiljø blev drøftet. Der var meget 
positiv respons.  
 
På SoMe kommer der en artikel om ”den gode arbejdsplads”.  
 
Torsdag den 24/4 er der arbejdsdag, og den 3/5 er der bedsteforældredag.  

 
 Forældre:  

Der udtrykkes bekymring for, at skolemadsordningen først begynder 1. maj. Der 
udtrykkes bekymring over, at morgensang aflyses. Der udtrykkes bekymring over, at der 
mangler dagsordner på hjemmesiden.  

 
 
8. Eventuelt (5 min) 
 
 Referat: 
  
 
 
Referent: Malene Bøje Lindsted 
 
 
 
_________________________  _________________________ 
Kristina Hansen   Sille Nordtorp 
 
 
 
 
_________________________  _________________________ 
Lene Rasmussen   Arne Hviid    
 
 
 
 
_________________________  _________________________ 
Freja Majgaard Pedersen   Helle Storgaard 
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_________________________  _________________________ 
Yasmin Jeromin Kock   Rita Hansen 
 
 
 
 
_________________________  _________________________ 
Agnes Hviid    Sidsel Marie Andersen 
 
 
 
 
_________________________ 
Vivi Gerner 
 


